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 PROTOKÓŁ Nr III. 5 . 2018 
z obrad III Sesji  

Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach 
w dniu  27 grudnia 2018 roku 

 
W obradach Sesji udział wzięło 20 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu oraz Zastępca Burmistrza Romuald Piórko, Zastępca Burmistrza Marek Szponar, 
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek, Sekretarz Gminy Dariusz Koprowski jak również goście 
zaproszeni na obrady, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Obrady III Sesji o godzinie 12.05 otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda, która na 
wstępie przywitała radnych i gości obecnych na sali obrad. Następnie na podstawie listy obecności 
radnych stwierdziła quorum, co stanowi o prawomocności obrad Sesji Rady Miejskiej.  
 
Obsługę prawną obrad III Sesji prowadził Radca Prawny Andrzej Woźniak.  
 

- wszystkie wystąpienia oddane zostały w pełnym brzmieniu. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda poinformowała wszystkich uczestników sesji Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. W związku z tym uczestnictwo w obradach Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach jest równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie danych osobowych w zakresie 
wizerunku i głosu. 
 
Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  przedstawiam  państwu porządek obrad III Sesji Rady  

Miejskiej: 
 

1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad III Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

dla osób bezdomnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 2019 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLII.311.2017 z dnia 29 grudnia 

2017r. w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, 
innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, 
prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr 
XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz 
wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2018. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

na 2019 rok.  
14. Wolne wnioski. 
15. Komunikaty organów Gminy. 
16. Zakończenie obrad III Sesji Rady Miejskiej. 
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Czy ktoś z państwa ma uwagi do proponowanego porządku obrad?..., proszę bardzo, pan 
radny Babski. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, nie ma punktu interpelacje i zapytania. Czy  
pani Przewodnicząca pozwoli zadawać pytania w punkcie sprawy samorządowe?   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – panie radny to, że nie ma punktu interpelacje i zapytania  
wynika z zapisów ustawowych. Natomiast formuła punktu sprawy samorządowe, no musi 
się zmienić chcąc nie chcąc, więc tak, będziecie państwo mieli możliwość w tym punkcie 
zabierania głosu.  

Radny Tadeusz Babski – dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne uwagi co do porządku  

obrad?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa, przechodzimy do zatwierdzenia 
porządku obrad III Sesji Rady Miejskiej, ale najpierw sprawdzimy quorum. Bardzo proszę 
państwa przed tym głosowaniem abyście państwo potwierdzili swoja obecność (w systemie 
eSesja). Dziękuję bardzo. Obecnych na sali 20 radnych, jedna osoba jest nieobecna.  
Kto z państwa radnych jest za tym aby zatwierdzić porządek obrad III Sesji Rady Miejskiej, 
proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- porządek obrad został zatwierdzony i przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad III Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 

wsparcia dla osób bezdomnych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice na 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLII.311.2017 z dnia 29 
grudnia 2017r. w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-
Laskowice, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr 
XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania 
oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2018. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach na 2019 rok.  
14. Wolne wnioski. 
15. Komunikaty organów Gminy. 
16. Zakończenie obrad III Sesji Rady Miejskiej. 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
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NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 

Przechodzimy do punktu drugiego – przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady Miejskiej. 
 
Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – protokół był wyłożony w Biurze Rady. Ci z państwa,  

którzy się z nim zapoznawali lub jeszcze się państwo nie zapoznaliście, być może co 
niektóre osoby. Chciałam zapytać, czy ktoś chce wnieść jakąś uwagę do protokołu z obrad I 
Sesji?..., nie widzę. Proszę państwa będziemy przyjmować protokół z obrad I Sesji. Kto z 
państwa radnych jest za tym, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,  
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- protokół został przyjęty - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

Przechodzimy do punktu numer trzy dzisiejszego porządku obrad – informacje i 
komunikaty Przewodniczącej. 

 
Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, zacznę od zaproszenia, które pan radny  

Marek Starczewski, jednoczenie Sołtys Biskupic Oławskich wystosował wraz z Radą 
Sołecką i Kołem Gospodyń Wiejskich w Biskupicach Oławskich. Jest to zaproszenie 
skierowane do państwa radnych na koncert noworoczny 06 stycznia o godzinie 16.00 w 
świetlicy w Biskupicach Oławskich. Wystąpi kapela góralska HAJDUK. Podczas spotkania 
prowadzona będzie zbiórka funduszy na potrzeby Polskiego Kościoła w Szczyrcu na 
Ukrainie. Druga sprawa jest taka, że w dniu dzisiejszym kontynuujemy zbiórkę pieniędzy 
dla Parafii w Szczyrcu, i pan radny Starczewski ma przed sobą puszkę do której, zachęcam 
abyście państwo składali datki. Następna sprawa proszę państwa jest taka, że po 
ustaleniach wraz z panem Burmistrzem Szczęśniakiem, sesja budżetowa odbędzie się 23 
stycznia, w środę. Znowu nietypowo, ale mam nadzieję, że już od lutego będziemy się tego 
trzymać, że to będzie ostatni piątek miesiąca. I proszę państwa, 23 stycznia godzina 12.00. I 
jest prośba do państwa przewodniczących komisji, abyście się państwo skontaktowali z 
panami z Biura Rady, żeby wypełnić procedurę budżetową Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów, jeżeli te termin 23 ma być zachowany, dochowany to dwa 
tygodnie przed tym terminem musi złożyć swoją opinię w sprawie budżetu. Dwa tygodnie 
wcześniej. To wypada jedenastego…, nie mam przy sobie w tej chwili kalendarza…, 
jedenastego, czyli…., dziewiątego, przepraszam najmocniej, dziewiątego stycznia Komisja 
ma przekazać opinię, czyli Komisja Rozwoju Gospodarczego, która w tym przypadku jest 
komisją wiodącą, przynajmniej dzień wcześniej musi odbyć swoje posiedzenie. I jest 
prośba taka do państwa, jeżeli tak państwo przewodniczący by się zgodzili aby pozostałe 
komisje oprócz Komisji Rewizyjnej i Skarg, Wniosków i Petycji, które są specjalnymi jak 
gdyby komisjami, żeby pozostałe cztery komisje spotkały się w takim składzie po dwie 
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komisje. I proponowany termin to już oczywiście zależy od państwa, natomiast, no musi to 
być przed tym 09 stycznia, kiedy…, przed ósmym nawet stycznia, kiedy Komisja Rozwoju 
Gospodarczego i Finansów odbędzie swoje posiedzenie. Także bardzo proszę o kontakt z 
paniami z Biura Rady, żebyśmy mogli tą procedurę wypełnić. W takim układzie, proszę 
państwa, przepraszam bo nie wzięłam po prostu kalendarza, w takim przypadku jeżeli 
sesja będzie dwudziestego trzeciego w środę, materiały na sesję będą wychodziły 
szesnastego, dziewiątego jest ten termin kiedy Komisja Rozwoju ma swoją opinię 
przedłożyć, no i pozostają terminy po prostu…, to znaczy Komisja Rozwoju by 
prawdopodobnie się spotkała, to zależy oczywiście od pana Przewodniczącego, ósmego, i 
dwie komisje mogłyby się spotkać siódmego i dwie komisje czwartego. Bardzo proszę o 
zgłaszanie państwa propozycji co do terminu komisji. I to jest moich komunikatów tyle. 
Bardzo państwu dziękuję za uwagę. Przechodzimy do punktu czwartego – informacja 
Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej.     

 
Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję głos panu Burmistrzowi Piórko. 
Z- ca  Burmistrza  Romuald  Piórko  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni państwo, między sesjami, czy od  

ostatniej sesji zwyczajnej w połowie listopada, Burmistrz podjął następujące istotne 
decyzje, i tak: 
 nie skorzystał z prawa pierwokupu dla nieruchomości gruntowej o powierzchni 

1215m2 w Chwałowicach za kwotę 66.825zł, 
 również nie skorzystał z prawa pierwokupu kolejnej nieruchomości w Chwałowicach 

1215m2 za kwotę 50.000zł, 
 kolejne zarządzenie Burmistrza. Burmistrz wydał zarządzenie w sprawie 

wprowadzenia wykazu przedsięwzięć do wykonywania dla stopni alarmowych i stopni 
alarmowych CRP. Dotyczą te przedsięwzięcia wykonywania poszczególnych stopni 
alarmowych w przypadku zagrożenia terrorystycznego, 

 kolejne zarządzenie. Burmistrz powołał Komisję do kontroli prawidłowości wykonania 
zadania i rozliczenia dotacji celowej dla rodzinnych ogrodów działkowych udzielonej z 
budżetu miasta i gminy. Komisja w składzie: pan Koprowski, pani Kotas, pan Kościuk i 
pan Królicki,    

 kolejne zarządzenie o nie skorzystaniu z prawa pierwokupu działki położonej w 
obrębie Laskowice o powierzchni 1070m2 za cenę 112.000zł,   

 kolejne zarządzenie o nie skorzystaniu z prawa pierwokupu, to jest działka położona w 
Grędzinie o powierzchni 1044m2 za kwotę 58.000zł, 

 i kolejne zarządzenie o nie skorzystaniu z prawa pierwokupu, to jest działka położona 
w Laskowicach, w obrębie Laskowice o powierzchni 1234m2 za kwotę 185.000zł. 

Od razu państwu przekażę informację na temat przetargów. I tak proszę państwa: 
 wyłoniono wykonawcę w przetargu nieograniczonym na przebudowę ul. Majowej w 

Jelczu-Laskowicach. Wybrany wykonawca to L.J. KAREN Łukowice Brzeskie 34 za 
kwotę brutto 349.320zł . Umowę podpisano 17 grudnia bieżącego roku, 

 i kolejna informacja o przetargu. Zostały otwarte oferty na wykonanie przebudowy ul. 
Kolejowej w Miłoszycach w formule zaprojektuj i wybuduj w ramach zadania 
rewitalizacji linii kolejowej Jelcz-Laskowice-Miłoszyce-Wrocław Sołtysowice. Przetarg 
jest na etapie wyłaniania wykonawcy. Z uwagi na to, że brakuje środków finansowych 
w budżecie, na sesji budżetowej o której mówiła pani Przewodnicząca, 23 stycznia 
będzie Burmistrz wnioskował do Rady o zwiększenie środków w tej pozycji i umowa 
zostanie podpisana najpóźniej do 01 lutego przyszłego roku. 

Kolejna informacja to, od sesji listopadowej wydano: 
 38 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w Studium, 
 17 wypisów i wyrysów z planów miejscowych lub Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego, 
 a także wydano 42 decyzje o warunkach zabudowy, 
 i 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego.  
Dziękuję bardzo. 



5 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. To są wszystkie informacje Burmistrza  
o działaniach pomiędzy sesjami. Czy państwo radni mają jakieś pytania w związku z tym co 
Burmistrz przedstawił?..., nie widzę. W takim razie przechodzimy do kolejnego punktu. Jest 
to punkt numer pięć – sprawy samorządowe.        

 
Od. pkt nr 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś  z  państwa  chciałby zabrać  

głos?..., nie widzę. Przechodzimy do punktu numer sześć…, pan radny Babski się zgłaszał, 
to nie zauważyłam. Proszę uprzejmie. Proszę bardzo, udzielam panu głosu. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja mam kilka pytań do panów  
burmistrzów. Panie Burmistrzu Piórko, w miesiącu wrześniu na sesji zgłaszałem w ramach 
interpelacji prośbę o przekazanie mi informacji dotyczących pism, które kierowaliśmy do 
Wrocławia w sprawie ścieżki rowerowej łączącej Jelcz z Oławą. W późniejszym terminie 
otrzymałem od pana informację, że pani, która się tym zajmowała jest na zwolnieniu i 
prosił pan o zwłokę, więc chciałbym się zapytać do kiedy ta zwłoka będzie trwała? I 
kolejne pytanie, mamy oddaną część obwodnicy Hirszfelda, brakuje oświetlenia. Kiedy ono 
będzie uruchomione? I kolejna sprawa, do pana Burmistrza Marka Szponara, rowy 
zaśmiecone przy ul. Kolejowej i Oławskiej. Ja wiem, że komunalka już o tym wie, chciałbym 
się zapytać kiedy te śmieci stamtąd zostaną usunięte? Kolejowa jest naszą drogą, natomiast 
wiem, że powiatowa…, ul. Oławska jest drogą powiatową Tam będą może inne problemy, 
ale bym prosił o przyśpieszenie porządków, bo nie ciekawie to wygląda. Dziękuję.      

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo proszę, pan Burmistrz Piórko.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja powiem tak, no jestem  

w trakcie, gdzieś mi to wyleciało. Już część zrobiłem. Zobowiązuję się do przedłożenia na 
najbliższych komisjach radnemu na piśmie, jeżeli chodzi o informację – ścieżki rowerowe. 
Natomiast jeżeli chodzi o oświetlenie ul. Hirszfelda, to dzisiaj rozmawiałem z wykonawcą, 
ale nie wykonawcą, który działał na zlecenie gminy tylko, który działał na zlecenie 
TAURON- u. Ponoć jest już odebrane, formalnie nie mam jeszcze protokołu odbioru, nie 
mogę wystąpić o założenie licznika. Jak tylko to będę miał występujemy do TAURON-u o 
założenie licznika i oświetlenie będzie świeciło. Nie zależy to od nas. Mam nadzieję, że w 
marę szybko, w ciągu dwóch tygodni powinien być temat załatwiony. Tyle, dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Szponar. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja króciutko odniosę się do  

kwestii ulicy Kolejowej i Oławskiej. Tak jak pan radny powiedział, Oławska należy do 
powiatu, ale ten temat już też jest załatwiony. Rozmawiałem z Kierownikiem Drożdżalem i 
tutaj jest Jego decyzja, zgoda na to, że takie zlecenie powiatowe, że takie zlecenie ZGK 
wystawi i myślę, że będzie to zależało, szybkość posprzątania, od możliwości tylko 
technicznych. Także lada moment jeden i drugi, jedna i druga ulica zostanie uprzątnięta. A 
właściwie rowy przy tych ulicach.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa  
jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Proszę państwa, przechodzimy do punktu numer 
sześć – to jest podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w ośrodkach wsparcia dla osób bezdomnych. 

 
Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – ponieważ nie było posiedzeń komisji uchwały wszystkie,  

projekty uchwał będą odczytywane. O odczytanie tego projektu uchwały, poproszę pana 
Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka.  

V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej   Krzysztof   Woźniak  –  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie  
ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia dla osób 
bezdomnych.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo  za  odczytanie projektu uchwały. Do  
dyskusji zgłosiła się pani radna Karolina Kolado. Proszę bardzo, oddaję pani głos. 

Radna Karolina Kolado – panie Burmistrzu, pytanie do pana. Interesuje mnie głównie punkt odnoszący  
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się do płatności 50zł za pobyt w ośrodkach. Takie mam pytanie, ponieważ hotel robotniczy 
w Katowicach kosztuje 50zł dla dwóch osób, czy to nie wydaje się cena drastycznie 
wysoka? Zwłaszcza, że przy dochodzie, minimalnym dochodzie obecnie w ustawie, to jest 
701zł. Jeżeli ten dochód nie przekracza tego kryterium dochodowego, to osoba jest 
zwolniona, natomiast jeżeli przekracza 250%, to bezdomny zarabia 1752zł, czyli przy 
dwudziestu dniach pobytu będzie płacił 1.000zł. Dzwoniłam w tej sprawie do Ośrodka 
Brata Alberta z zapytaniem, jak wygląda cennik tam za pobyt całodobowy. Wychodzi 8zł za 
spanie na ziemi, natomiast 16zł za spanie w pokojach. Nie wiem jak to tutaj wygląda. 
Kolejna rzecz, to jest pobyt całomiesięczny w takim ośrodku. U Brata Alberta wynosi 160zł 
jeżeli osoba, jeżeli osoba przebywa na terenie Wrocławia, natomiast poza Wrocławiem…, 
spoza Wrocławia osoby bezdomne płaca 206zł. Także bardzo bym prosiła o wyjaśnienie. 
Generalnie rzecz biorąc chodzi mi głównie o to, co mieści się w koszcie całodziennego 
pobytu?, czy to jest też posiłek, czy to jest tylko noclegownia? Dziękuję.    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Odpowiada  pan  Burmistrz  Marek  
Szponar, proszę.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, tak jak pani radna słusznie  
zauważyła, są to odpłatności przyjęte w przypadku kiedy faktycznie osoba bezdomna 
przekracza ten dochód. Z reguły u nas takie osoby na terenie gminy nie występują. Bo jeżeli 
jest dochód i ten dochód jest znaczący, najczęściej te osoby nie są bezdomne i takiej 
pomocy nie wymagają. Natomiast, ja myślę, że tutaj bardzo szczegółowo jest w stanie 
odpowiedzieć pani Kierownik, i prosiłbym panią Kierownik o udzielenie odpowiedzi.   

Przewodnicząca    Rady    Miejskiej   Beata   Bejda   –   zapraszam   panią   Kierownik   Ośrodka   Pomocy  
Społecznej, panią Iwonę Ekhard.  

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Iwona Ekhard – pani radna, pani Przewodnicząca, szanowni  
goście, odpłatność jak pani czytała, nie dotyczy tylko noclegowni ale ośrodków wsparcia 
dla osób bezdomnych. I na przykład pobyt w ośrodku wsparcia z usługami opiekuńczymi, 
miesięczny koszt jest 1200zł. Osoby, które mają dochody powyżej 250% zwykle nie są 
klientami noclegowni. Przyjęłam 50 zł ponieważ dobowa stawka w ośrodku, na przykład 
dla kobiet wynosi 40zł z groszami, dokładnie nie pamiętam. Więc z ostrożności przyjęłam 
kwotę 50zł. Jeżeli w następnych latach, a pewnie tak się stanie, kwota będzie wzrastała to i 
kwota odpłatności będzie też rosła. A odpłatność my naliczamy dla klienta, my nie liczymy 
od kosztów pobytu tylko od jego dochodu. A koszt pobytu my pokrywamy w całości, bo 
taki jest obowiązek gminy.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pani radna chciałaby jeszcze coś  
dopytać?..., nie. Dziękuję pani Kierownik. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze 
chciałby zabrać głos?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa, przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały dotyczącej ustalenia zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia dla osób bezdomnych, proszę 
nacisnąć przycisk i podnieść rękę, 
 
za – 19 
przeciw - - 
wstrzymało się – 1 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, Julian 
Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek Mikołajczyk, Michał Pakosz, 
Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, Michał Wolski, Krzysztof 
Woźniak, Jacek Załubski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Karolina Kolado 
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NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 29 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
 
w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 
                      dla osób bezdomnych. 
 
Proszę  państwa,  przechodzimy  do  kolejnego  punktu.  To  jest  punkt  numer  7 – podjęcie 
uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 

 
Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – i tu znowu proszę państwa, w związku z tym, że nie było  

komisji będziemy odczytywać projekt uchwały. Zacznie pan Przewodniczący Ireneusz 
Stachnio, bardzo proszę.  

V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio 
oraz  
V- ce   Przewodniczący   Rady  Miejskiej  Krzysztof  Woźniak  –  odczytali  projekt  uchwały  w  sprawie  

uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie miasta i 
gminy Jelcz-Laskowice. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo serdecznie dziękuję obu panom  
przewodniczącym za odczytanie projektu uchwały. I pytanie do państwa, czy macie jakieś 
uwagi, zapytania?..., pani Przewodnicząca Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna 
Dekret, proszę bardzo.   

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna Dekret – panie Burmistrzu,  
szanowna Rado, ja zwracam się do państwa radnych z ogromnym problemem. Ten 
problem osobiście dotyczy mnie. Proszę państwa, trudno mówić, trzydzieści lat mamy 
prawa miejskie. Dostałam zgodę na budowę domu. Nie ma tutaj, tak naprawdę dobrze się 
nie przygotowałam, bo mogłam wziąć oryginalne mapy, decyzje, wydania na budowę i tak 
dalej, z pieczątkami. Zeszłam tutaj do architektury i mniej więcej wzięłam sobie po prostu 
plan mojej działki. Proszę państwa, ja państwu tutaj w przybliżeniu, żebyście państwo 
widzieli o co chodzi. Ja dostałam zgodę na ten budynek, tu biegnie droga nr 4, droga 
gminna wzdłuż torowiska. Z jednej strony jest…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, pani Przewodnicząca, przepraszam panią bardzo, ale  
my jesteśmy w punkcie dotyczącym regulaminu dostarczania wody. I jeżeli pani ma jakieś 
uwagi do tego regulaminu, to proszę uprzejmie je wypowiedzieć. Natomiast, no pani 
sprawa indywidualna nie będzie w tym punkcie omawiana.  

Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna Dekret – pani  
Przewodnicząca, proszę mi się dać wypowiedzieć, mam uwagi. Zwracam się do państwa 
radnych i do pana prezesa komunalki, żeby mi podłączyć według tego prawa co tutaj było 
czytane, to co ja dawałam ustawę i paragraf w gazecie. My żeśmy ten temat wałkowali, po 
prostu o przyłącze kanalizacyjne. Wodę i kanalizację. To jest tylko przedłużenie kanalizacji 
od ul. Makowej, dwieście metrów wykonania tej kanalizacji. Mamy podpisaną umowę na 
wywóz śmieci, śmieci z tego budynku, który państwu mniej więcej pokazałam. Mam 
umowę, po prostu jest wywóz śmieci, ale te śmieci muszę przenosić na ul. Frezjową. Proszę 
państwa, tam droga gminna nr 4 jest, to jest tylko problem między biznesmenem i panią 
Dekret. Tyle chciałam powiedzieć. Jeszcze raz, w 2015 roku dostałam zgodę, pytałam 
Burmistrza Piórko jak mam się grodzić, jakie problemy będą. Nie było żadnych. Problemem 
jest to, że zmusza się nas wszystkich właścicieli, tam jest nas właścicieli kilkunastu, że dla 
pana B musimy z prywatnych działek dać ziemię na drogę. Pan B kupił sobie tylko od 
Jelcza-Laskowic po prostu samo torowisko gdzie dostał zgodę na osiem szeregówek i 
dwadzieścia pięć garaży…,  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – …, pani radna, to nie jest przedmiotem obecnego punktu.  
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Mamy punkt, regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków…,   
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Domków Jednorodzinnych Krystyna Dekret - …, to proszę mi ją  

dostarczyć. I bez konfliktów i opisywania się po gazetach, bo mi się to należy. Płacę 
podatki, nie mam żadnych przywilejów, a je płacę. Wywóz śmieci płacę, ścieki płacę. 
Dwadzieścia lat temu miałam ten sam problem i nie rozumie dlaczego. I proszę mi zrobić 
państwo radni, to nie jest  duży koszt, dwieście metrów kanalizy. Mamy cywilizację a ja w 
środku miasta mam budować sobie szambo, oczyszczalnię ścieków i wodę. Proszę mi 
powiedzieć, żeście w większości państwo jesteście wszyscy wybudowani w gminie, na ile 
metrów, żeby dobić się do właściwej wody, ile trzeba kopać metrów? Tutaj jest pan, 
który…, pan Stajszczyk, On był zastępcą burmistrza, też ten temat zna. Proszę państwa, wy 
macie konflikty między sobą, mnie one nie obchodzą. Proszę mnie w wasze brudy nie 
wciągać. I proszę o wodę. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – pani Przewodnicząca, dziękuję bardzo. Czy w tym  
punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa…, 
nie widać pana w dyskusji, także jeszcze raz poproszę…, pan radny Marek Starczewski, 
proszę bardzo.  

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, moje pytanie dotyczy tego regulaminu. Tam jest taki  
zapis, że przedsiębiorstwo jest zobowiązane niezwłocznie, to znaczy niezwłocznie, od, w 
ciągu dwunastu godzin dostarczyć zastępcze jakby źródło wody. Patrząc na topografie 
gminy, no to maksymalnie możemy przyjąć dwadzieścia kilometrów chyba najdalej 
oddalona miejscowość. Dlaczego akurat dwanaście, a nie na przykład sześć, osiem, cztery 
godziny? Bo wydaje mi się, że no woda to jest bardzo ważna rzecz dla każdego mieszkańca. 
Może to wynika z jakiś ogólnych przepisów, więc chciałbym tutaj wiedzieć, bo nie było 
możliwości podyskutowania na ten temat na komisjach. I drugie pytanie dotyczy też 
zapisu, który mówi o tym, że przedsiębiorstwo prowadzi całodobową jakby, przyjmuje 
całodobowo zgłaszanie informacji na temat awarii. W jaki sposób?, to jakby mi brakuje 
tego w regulaminie. Nie wiem, jakiegoś numeru telefonu. Jest jakby zwrotna sprawa 
dotycząca tego, ze przedsiębiorstwo informuje o awariach esemesami i tak dalej, a jak ma 
to uczynić powiedzmy, nie wiem mieszkaniec sołectwa oddalonego dwadzieścia 
kilometrów, że nagle brakło wody i nie wiem, o godzinie ósmej wieczorem. Jak ma to 
zrobić? Tego jakby w regulaminie nie…, chyba, że jest to jakoś zwyczajowo znowu przyjęte, 
to prosiłbym o wyjaśnienie. Dziękuję.   

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Kto  zechce  odpowiedzieć?...,  pan  
Burmistrz Marek Szponar, proszę.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, przyjęliśmy dwanaście godzin  
jako ten czas, który jest niezbędny i z reguły towarzyszy przy usuwani awarii. Czyli, jeżeli 
do tego czasu nie uda się przedsiębiorstwu usunąć awarii, mieszkańcy naszej gminy muszą 
być zaopatrzeni w wodę. Powyżej tego czasu po prostu zakładamy, że dostawa, przerwa w 
dostawie wody nie powinna być po prostu dłuższa. Natomiast jeśli chodzi o 
powiadamianie, jest na stronie ZGK taka możliwość. Jest informacja, jest telefon, jest tak 
samo możliwość powiadamiania e-mailowego o braku dostawy wody.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa w tej sprawie  
chciałby jeszcze zabrać głos?..., nie widzę. Proszę państwa, w takim razie przystępujemy do 
głosowania. Kto z państwa radnych jest za uchwaleniem regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice, proszę podnieść rękę i 
nacisnąć przycisk, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
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Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 30 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
 
w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
                      na terenie miasta i gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Jest to punkt numer osiem – podjęcie uchwały w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice na 
2019 rok. 

 
Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać  

głos?..., proszę państwa, pozwolę sobie ja zadać pytanie. Panie Burmistrzu, mianowicie nie 
wykorzystujemy chyba naszej strony w Gazecie Powiatowej do takich celów 
informacyjnych, jeżeli chodzi o działalność tej Komisji i o kierowanie jakby pierwszych 
kroków. Bo przychodzą do mnie mieszkańcy, moi sąsiedzi co niektórzy i pytają co zrobić, 
żeby na przykład kogoś zgłosić. Powiem szczerze, że ja nie do końca znam tą procedurę i z 
tego programu w zasadzie ona też nie wynika. Ja bym bardzo prosiła o przybliżenie 
właśnie takich podstawowych rzeczy, czy ktoś inny może zgłosić kogoś, czy tylko ta osoba 
sama się może zgłosić i jakich, pierwszych nie wiem, pięć kroków jakich jest potrzebnych 
aby, no starać się takiej osobie pomóc. To jest moje pierwsze pytanie w tej sprawie. Czy jest 
ustalony harmonogram prac tej Komisji?, w sensie takim, że no staramy się tutaj na sesji 
mieć ostatni piątek miesiąca, nie bardzo nam to na razie wychodziło, ale myślę, że to się 
zmieni, czy Komisja też ma taki określony, nie wiem dzień w miesiącu, czy to są spotkania 
doraźne? I chciałam zapytać o skład Komisji. Czy ten skład się zmienił w porównaniu z 
rokiem poprzednim? I ostatnie moje takie pytanie, bo w tym programie jest taki punkt w 
rozdziale numer cztery rzymskie, paragraf czwarty, punkt szósty, który brzmi tak 
„prowadzenie stałego systemu informacji o działaniach podejmowanych na terenie gminy 
w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i narkotykowych”. I ja bym się chciała 
właśnie zapytać, jak ten punkt jest realizowany?, „prowadzenie stałego systemu 
informacji”. Bardzo dziękuję.      
Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – może postaram się odpowiedzieć na część pytań. Na pewno na  
stronie internetowej myślę, że ta uwaga pani Przewodniczącej jest bardzo słuszna, pojawi 
się informacja przedstawiająca te kroki, tą procedurę faktycznie, jakie trzeba podjąć żeby 
osobę wymagającą takiej pomocy zgłosić. Co do składu Komisji, z tego co mi wiadomo, 
skład Komisji nie uległ zmianie. Natomiast nie jestem w stanie teraz podać personalnie, 
dokładnie tego składu. Chyba, że pan Sekretarz jest w stanie teraz uzupełnić. Jeżeli nie to 
pani Przewodnicząca pozwolę sobie te pytania na piśmie przedstawić zaraz po sesji.       

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – bardzo dziękuję. Zgłosił się również pan radny Tadeusz  
Babski, proszę bardzo. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, szanowni radni, ja mam pani Przewodnicząca taką  
propozycję, bo większość uchwał, które my tu podejmujemy po pewnym czasie 
otrzymujemy sprawozdanie. Ja sobie nie przypominam, żeby kiedykolwiek byśmy usłyszeli 
sprawozdanie z realizacji zadań realizowanych poprzez tego rodzaju komisję. A dobrze 
jakby radni byli zapoznani z jakimi problemami spotykają się ludzie z pewnymi 
skłonnościami. Nie chciałbym tutaj nikogo obrazić, ale dobrze żebyśmy taką informację też 
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mieli, bo na podstawie tych danych moglibyśmy podejmować jeszcze szersze inne kroki, 
żeby tym osobom pomóc. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy  ktoś  z  państwa  w  tej sprawie  
chciałby zabrać głos?..., pan radny Marek Starczewski, proszę uprzejmie.  

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, ja myślę, że nie stoi nic na przeszkodzie ażeby zrobić  
krótka przerwę, czy jak będzie przerwa ogłoszona, aby pan Burmistrz jednak przedstawił 
skład tej Komisji. Bo myślę, że warto o tym, żebyśmy wiedzieli jacy ludzie tam się znajdują 
personalnie i z jakiego…, czy jakimi dysponują, że tak powiem kwalifikacjami do zasiadania 
w tej Komisji. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – tutaj taka uwaga pada z boku, że RODO, tak, ochrona  
danych osobowych. Natomiast myślę, że jest zarządzenie Burmistrza w tej sprawie, które 
chyba nie jest tajne i nie wiem jak się ma jedno do drugiego. Proszę państwa ogłaszam 
dziesięć minut przerwy.   

 
Po przerwie 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  proszę  państwa,  po krótkiej przerwie, pan Burmistrz  

Marek Szponar chciałby przedstawić odpowiedzi na pytania, które zadałam przed przerwą. 
Proszę uprzejmie, oddaję panu Burmistrzowi głos.  

Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, jak możemy wyczytać ze strony  
internetowej Urzędu, w zakładce Miejsko-Gminna Komisja Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Komisja zbiera się dwa razy w miesiącu. W skład Komisji 
wchodzą: Przewodnicząca pani Katarzyna Łucjan, członkowie pani Alina Wolska, pan 
Paweł Dymała, pan Mieczysław Bereźnicki, pani Agnieszka Teneta-Dudek, pan Michał 
Szelwach i pani Renata Kotas. Proszę państwa, Komisja wszczyna postępowanie w trzech 
przypadkach: na wniosek złożony przez członka rodziny lub jakąkolwiek inną osobę, na 
wniosek złożony przez organizację lub instytucję oraz z inicjatywy własnej. Również są 
podane zadania Komisji. Jeżeli państwo wyrazicie taką wolę, to odczytam, jeżeli nie, to 
oczywiście zapraszam na stronę internetową.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa w tej sprawie  
jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa, przechodzimy do 
głosowania. Jest to projekt uchwały sprawie przyjęcia Gminnego Programu…,acha, nie był 
projekt odczytany. Dobrze. Proszę państwa to ja odczytam projekt uchwały – c y t a t - . 
I jeszcze raz państwa chciałam spytać, czy ktoś chciałby zabrać głos jeszcze w tej 
sprawie?..., nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem tej uchwały proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 31 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
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w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
                      Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta i Gminy  
                      Jelcz-Laskowice na 2019 rok. 
 
Przechodzimy do punktu numer dziewięć – to jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miejskiej nr XLII.311.2017 z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie ustalania 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych 
przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania.  

 
Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej  Beata  Bejda  –  i  proszę  państwa  znowu,  będziemy  czytać  projekt  

uchwały. O odczytanie poproszę pan Przewodniczącego Krzysztofa Woźniaka.  
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały w sprawie  

zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLII.311.2017 z dnia 29 grudnia 2017r. w sprawie 
ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych 
przez osoby fizyczne i prawne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystania. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  bardzo  dziękuję.  Czy  państwo  macie jakieś  pytania,  
jakieś uwagi co do tego projektu uchwały?..., bardzo proszę, pan radny Piotr Stajszczyk. 

Radny  Piotr  Stajszczyk – ja mam jedno pytanie. Ta uchwała zmienia głównie załączniki, ale w punkcie…,  
wypada punkt siódmy w paragrafie trzecim. Chcielibyśmy wiedzieć, o czym mówił ten 
punkt siódmy. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar, proszę. 
Z- ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja może zacytuję brzmienie tego  

punktu. I tak, siódemka – „w lipcu i w sierpniu danego roku dotacje dla publicznych i 
niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół 
przekazywana jest według liczby uczniów wskazanych w informacji miesięcznej złożonej 
w czerwcu”. Po wykreśleniu tego punktu będzie według stanu faktycznego w miesiącu 
lipcu i w sierpniu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Czy ktoś z państwa ma jakieś pytania,  
czy uwagi co do tego projektu uchwały?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa, 
przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały, 
proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 32 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
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w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr XLII.311.2017 z dnia 29 grudnia 2017r.  
                      w sprawie ustalania trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
                      przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego oraz szkół na terenie 
                      Gminy Jelcz-Laskowice, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne oraz  
                      trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  
 

Proszę państwa, przechodzimy do punktu numer dziesięć. To jest punkt dotyczący podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr 
XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie określenia zasad i trybu 
przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich 
wyników sportowych. 

 
Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda  –  o  odczytanie  tego  projektu  uchwały,  proszę  pana  

Przewodniczącego Ireneusza Stachnio. 
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany  

uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr XXXVIII.279.2017 z dnia 29 
września 2017 r. w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania oraz 
wysokości nagród dla osób fizycznych za osiągnięcia wysokich wyników 
sportowych.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  bardzo dziękuję za odczytanie tego projektu uchwały.  
Czy są w związku z tym jakieś pytania?..., nie widzę. …, jest, przepraszam bardzo. Pan radny 
Kozłowski, proszę uprzejmie.  

Radny Julian Kozłowski – pani Przewodnicząca, szanowni państwo , chciałem się dopytać o jedną  
sprawę. Bo mamy tam wyszczególnione dyscypliny sportowe. Patrzyłem jak ten punkt 
ewoluował, bo w pierwotnej uchwale z 2017 roku tego punktu nie było, czwartego. Później 
doszedł. I teraz co zauważyłem, jest rozszerzony chyba o podnoszenie ciężarów. Z czym 
jest to związane?, wyszczególnienie tych dyscyplin sportowych. Dziękuję.    

Przewodnicząca    Rady   Miejskiej    Beata   Bejda   –   dziękuję   bardzo.   Czy   pan   Burmistrz   chciałby  
odpowiedzieć?..., pan Sekretarz, proszę bardzo. Sekretarz Gminy pan Dariusz Koprowski. 

Sekretarz Gminy Dariusz Koprowski – pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowna Rado,  
jak tutaj niektórzy na sali radni poprzedniej kadencji pamiętają, pierwszą uchwałę, którą 
państwo uchwaliliście, nie było rzeczywiście tego punktu. I to nam zarzucił nadzór 
Wojewody. A mianowicie nadzór Wojewody wskazał, że musimy wymieniać literalnie 
każdą dyscyplinę sportu z nazwy, którą wpiszemy w uchwałę. Nie może być takie sytuacji, 
że mamy ogólnie informację o mistrzu świata, czy tam mistrzu Europy, musimy niestety 
wymieniać z nazwy każdą dyscyplinę. To powoduje właśnie takie sytuacje, że za każdym 
razem dopisujemy taką dyscyplinę sportu, ponieważ grono mistrzów świata, mistrzów 
Europy, mistrzów Polski się rozszerza, z czego należy się tylko cieszyć, w naszej gminie. I 
stąd właśnie taka sytuacja. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  Czy  ktoś  chciałby  uzupełnić…, pan  
Burmistrz Romuald piórko, proszę.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, ja nie tyle uzupełnić co  
chciałbym tylko tutaj taką poprawkę pisarską. W podstawie prawnej na samym końcu 
„Rada Miejska uchwala się co następuje”, powinno być „Rada Miejska uchwala co 
następuje”. Także „się” bardzo proszę wykreślić i wtedy już będzie dobrze. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa, jeszcze jeżeli chodzi o pytanie  
pana radnego Kozłowskiego, to ja chciałam teraz udzielić głosu panu Przewodniczącemu 
Woźniakowi, żeby nam przybliżył genezę tego co się stało, czyli dopisania tej dyscypliny 
sportowej, podnoszenie ciężarów. Oddaję panu głos.   

 V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – dziękuję. Pani Przewodnicząca, Wysoka  
Rado, panowie burmistrzowie, szanowni państwo, też nie wiedziałem, że mamy w Jelczu-
Laskowicach naszego mieszkańca, młodego mieszkańca, który jest osobą, która osiąga 
bardzo wysokie wyniki właśnie w tej konkurencji, choć ćwiczy tą dyscyplinę od około roku. 
Jest to młody człowiek, osiemnastoletni. Też nie tak do końca sprawny jak my tutaj, ale 



13 

 

radzi sobie z tą dyscypliną świetnie. W kategorii, z tego co tato naszego mieszkańca mnie 
poinformował, ponieważ przyszedł do mnie na dyżur , żeby omówić ten, tą taką pomoc dla 
syna, poinformował, że syn w 2018 roku w kategorii do 57 kg zdobył złoty medal na 
Mistrzostwach Polski, właśnie w podnoszeniu ciężarów. I ma jeszcze inne tytułu. I też 
poinformował mnie o tym, że bardzo mocno pracuje nad tym, żeby zakwalifikować się na 
mistrzostwa olimpijskie w tej dyscyplinie. I uważam, że my jako radni powinniśmy, że tak 
powiem doceniać wysiłek, trud naszych sportowców i też uzupełniać tą gamę dyscyplin, 
która nam się, że tak powiem pojawia i myślę, że to jest czysta przyjemność, że wszyscy 
zagłosujemy za tą uchwałą. I mam nadzieję panie Burmistrzu, że za niedługo osobiście 
będziemy mogli poznać naszego mieszkańca, choćby nawet tutaj na sesji Rady Miejskiej. 
Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś  
może pytania?, czy to jakby, to co powiedział pan Przewodniczący już państwa 
satysfakcjonuje?..., nie widzę. W takim razie proszę państwa, przechodzimy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miejskiej w Jelczu-Laskowicach nr XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie 
określenia zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych za 
osiągnięcia wysokich wyników sportowych, proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku,         
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr . III . 33 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
 
w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
                      nr XXXVIII.279.2017 z dnia 29 września 2017 r. w sprawie określenia  
                      zasad i trybu przyznawania oraz wysokości nagród dla osób fizycznych  
                      za osiągnięcia wysokich wyników sportowych. 
 
Przechodzimy do punktu numer jedenaście – podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu 
miasta i gminy na 2018 rok. 

 
Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  i poproszę znowu pana Przewodniczącego Krzysztofa  

Woźniaka o odczytanie tego projektu uchwały. 
V- ce  Przewodniczący  Rady Miejskiej Krzysztof Woźniak – odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  

budżetu miasta i gminy na 2018 rok.  
Przewodnicząca  Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa, otrzymaliśmy wszyscy  

dzisiaj autopoprawkę do tego projektu uchwały i o odczytanie poproszę pana Burmistrza 
Romualda Piórko.  
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Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, Burmistrz właśnie wnosi,  
to już pani Przewodnicząca powiedziała, autopoprawkę do przed chwilą odczytanego 
projektu uchwały. I ja proszę o przedłożenie tej autopoprawki panią Skarbnik. Oddaję pani 
Skarbnik głos. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – oddaję pani Skarbnik głos, proszę bardzo.  
Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odczytam państwu  

autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok:  
W § 3 Zmniejszyć wydatki budżetowe: 
Po zapisie: 
rozdziale 70095 Pozostała działalność, wprowadzić zapis: 
- paragrafie 4017 Wynagrodzenie osobowe pracowników o kwotę 10 657 zł. - 
Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie 
chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach.  
- paragrafie 4019 Wynagrodzenie osobowe pracowników o kwotę 1 881 zł- BG - 
Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie 
chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach -  627 zł,- BP - Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej w zakresie chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na 
obszarze wsparcia w Jelczu-Laskowicach – 1 254 zł. 
- paragrafie 4117 Składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 1 832 zł - Rewitalizacja 
Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie chodników, 
ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-Laskowicach – 1 832 
zł. 
- paragrafie 4119 Składki na ubezpieczenia społeczne o kwotę 324 zł - BG - Rewitalizacja 
Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie chodników, 
ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-Laskowicach – 108 zł, - 
BP - Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w 
zakresie chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach – 262 zł. 
- paragrafie 4127 Składki na Fundusz Pracy o kwotę 262 zł - Rewitalizacja Osiedla 
Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie chodników, ciągów 
pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-Laskowicach – 262 zł. 
- paragrafie 4129 Składki na Fundusz Pracy o kwotę 47 zł - BG - Rewitalizacja Osiedla 
Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie chodników, ciągów 
pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-Laskowicach – 16 zł - BP - 
Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie 
chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach  - 31 zł. 
- paragrafie 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 11 897 zł - 
Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w  zakresie 
chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach.  
Wykreślić zapis: w rozdziale 80104 Przedszkola, paragrafie 2540 Dotacja podmiotowa z 
budżetu dla niepublicznej jednostki systemu oświaty o kwotę 310 565 zł i wprowadzić 
zapis: w rozdziale 80104 Przedszkola, paragrafie2540 Dotacja podmiotowa z budżetu dla 
niepublicznej jednostki systemu oświaty o kwotę 330 565 zł. 
W § 4 Zwiększyć wydatki budżetowe: 
Wprowadzić zapis:  w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa, rozdziale 70095 Pozostała 
działalność, paragrafie 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 
13 700 zł - Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej 
w zakresie chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach.  
paragrafie 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 13 200 zł - BG - 
Rewitalizacja Osiedla Fabrycznego - Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w zakresie 
chodników, ciągów pieszo-jezdnych i parkingów na obszarze wsparcia w Jelczu-
Laskowicach. 
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W dziale 801 Oświata i wychowanie, rozdziale 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach 
podstawowych 
paragrafie 2310 Dotacje celowe przekazane gminie na zadania bieżące realizowane na 
podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego o kwotę 
20 000 zł.  
Budżet po zmianach wprowadzonych autopoprawką, przedstawia się w sposób 
następujący: Dochody ogółem  103 196 504,53zł, w tym: Dochody bieżące 93 502 728,91zł,    
Dochody majątkowe  9 693 775,62zł.  Wydatki ogółem 114 600 559,53zł, w tym:  Wydatki 
bieżące 85 828 091,53zł, Wydatki majątkowe 28 772 468,00zł. Przychody                            
12 652 055,00zł. Rozchody 1 248 000,00zł. Deficyt budżetu  11 404 055,00zł. Pokrycie 
deficytu budżetu, wolne środki, o których mowa w art.217 ust.2, pkt 6 ustawy o f.p 
5 152 055,00zł, kredyt  7 500 000,00zł. Rozchody budżetu 1 248 000,00zł. Źródła 
finansowania rozchodów - kredyt 1  248 000,00 zł. 
Oprócz tej autopoprawki, jeszcze autopoprawka do projektu, który był odczytywany przez 
pana Przewodniczącego. W paragrafie drugim, gdzie macie państwo zapis „zmniejszyć 
dochody budżetowe w dziele 700 Gospodarka mieszkaniowa, rozdziale 70095 Pozostała 
działalność, w paragrafie 6257, ten paragraf nazywa się dokładnie tak: „Dotacje celowe w 
ramach programów finansowych z udziałem środków europejskich”. Tam było programów 
finansowanych. Ma być programów finansowych. Tak pan Przewodniczący przeczytał. I w 
rozdziale 750 Administracja publiczna, rozdziale 75023 Urzędy Gmin, w nawiasie jest 
miast i miast na prawach powiatu. Tak dokładnie powinno zostać to odczytane. I paragraf 
trzeci, drugi paragraf trzeci – zwiększyć wydatki budżetowe, oczywiście jest paragrafem 
czwartym, paragraf kolejny czwarty, jest paragrafem piątym, paragraf piąty jest 
paragrafem szóstym, paragraf szósty jest paragrafem siódmym.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni odnotowaliście 
sobie  

te autopoprawki?..., to ja jeszcze chciałabym do autopoprawki, która dzisiaj nam została 
przekazana, chciałabym prosić pana Burmistrza i panią Skarbnik o wniesienie takiej 
autopoprawki gdzie jest mowa o, w § 3 i są wymienione paragrafy różne, i jest tam takie 
sformułowanie „ciągów pieszo jeznych”, bez literki „d”. Więc ja bym prosiła, bo to się 
powtarza dziesięć razy. I w paragrafie czwartym również „ciągów pieszo-jeznych”, a 
„jezdnych” powinno być. Ale to pan Burmistrz powinien wprowadzić autopoprawkę.     

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, bardzo proszę właśnie  
dokonać tej korekty. To jest taki chochlik drukarski, bo to jest właśnie przez to kopiuj–
wklej. Jak się w jednym miejscu zrobi błąd, powtarzając…, także jest jeden błąd, 
powtórzony kilka razy. Bardzo proszę o poprawkę. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Po ustaleniu już tych wszystkich  
szczegółów, mam do państwa radnych pytanie, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w 
sprawie tego projektu uchwały, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania?..., bardzo proszę, pan 
radny Marek Starczewski. 

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, mnie interesuje w tych zmianach kwota sześćdziesiąt  
jeden tysięcy, tam z niewielkim kawałkiem, na centrum. Chciałbym bliżej wiedzieć, kto jest 
beneficjentem tych środków? Dokładnie, komu ta dotacja ma być przekazana? I jeżeli jest 
to możliwe, czy byłoby można tu publicznie powiedzieć o, jakie kwoty gmina do tej pory 
przekazała na to centrum właśnie na trzeciego maja.    

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –  dziękuję  bardzo.  Pan  Burmistrz  Piórko,  czy  pani  
Skarbnik? 

Z- ca   Burmistrza   Romuald   Piórko   –   pani   Przewodnicząca,  szanowni  państwo,  ja  poproszę  panią  
Skarbnik o wyjaśnienie.  

Skarbnik Gminy Elżbieta Harań-Klimek – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Rada Miejska  
poprzedniej kadencji, w 2017 roku podjęła uchwałę o dofinansowaniu budowy centrum 
terapeutyczno-rehabilitacyjnego. W 2017 kwota dotacji przekazana gminie Oława 
wynosiła około sześćdziesięciu dwóch tysięcy złotych. W 2018 roku, już państwu mówię, 
pełna kwota dotacji, która ma być przekazana gminie Oława, to jest sześćset dwadzieścia 
jeden tysięcy siedemdziesiąt jeden złotych. W kosztach budowy centrum uczestniczy 
gmina Oława, miasto Oława, gmina Domaniów no i my oczywiście. W 2019 roku, co 
będziecie państwo widzieć w projekcie budżetu, ale również widzicie państwo w WPF- e, 
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kwota dofinansowania powinna wynosić, powinna zamknąć się w wysokości maksymalnie 
miliona złotych. A jeśli chodzi o wydatki poniesione w tym roku, to do dnia dzisiejszego 
przekazana kwota dotacji to jest trzysta dwadzieścia tysięcy z małym groszem. Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby  
zabrać głos lub ma pytanie w sprawie tego projektu uchwały?..., nie widzę. W takim razie 
proszę państwa, przystępujemy do głosowania tego projektu uchwały wraz z 
autopoprawkami wniesionymi na dzisiejszej sesji. Kto z państwa radnych jest za 
przyjęciem tej uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk, 
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 34 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
 
w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2018 rok. 
 
Proszę państwa, przechodzimy do punktu kolejnego. Jest to punkt numer dwanaście – 
podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2018. 

 
Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca    Rady    Miejskiej    Beata   Bejda   –   o   odczytanie   projektu   uchwały,   proszę   pana  

Przewodniczącego Ireneusza Stachnio.  
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – odczytał projekt uchwały w sprawie wykazu  

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018 . 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  bardzo  dziękuję  za  odczytanie projektu uchwały. Do  

dyskusji zgłosił się pan radny Tadeusz Babski, proszę bardzo oddaję panu głos.  
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, szanowni radni, panie Burmistrzu, przebudowa świetlicy  

w Miłocicach Małych miała być zakończona w I półroczu tego roku. To są pana informacje, 
które uzyskaliśmy na objazdowej Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia jeszcze w 
2017 roku. W tym roku zaliczane są to wydatki, które są niewygaszane, ale w projekcie 
budżetu na 2019 rok tego, tej informacji już nie ma. Więc proszę mi powiedzieć, czy 
przebudowa już została zakończona?, a jeżeli nie, to kiedy będzie zakończona? Bo żadnych 
środków nie ma planowanych na przebudowę świetlicy w Miłocicach Małych w 2019 roku. 
Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko.  
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, jak pan radny Babski  

zauważył, nie ma środków na 2019, bo są te środki właśnie w niewygasach. I dzisiaj 
projekt tej uchwały, którą państwo za chwilę uchwalicie, ona mówi, że najpóźniej, zgodnie 
z ustawą o finansach publicznych, najpóźniej do 30 czerwca roku następnego, te inwestycje 
muszą być zrealizowane i rozliczone. To jest 30 czerwiec, to jest data graniczna. Stąd mamy 
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podpisaną umowę, wykonawca wszedł, środki w budżecie były zarezerwowane na 2018 i 
one po tej uchwale, przechodzą na rok 2019. Kończymy zadanie, rozliczamy, finansujemy, 
stąd nie ma potrzeby bukowania środków w 2019 roku, bo one…, to jest kontynuacja 
realizacji. Udało nam się po ciężkich bojach znaleźć wykonawcę, podpisać umowę, 
wykonawca realizuje. Mam nadzieję, że nie będzie to 30 czerwiec a będzie to znacznie 
wcześniej i ta świetlica będzie zdatna do użytku. Stąd, ja tutaj mówię, te środki pozwalają 
nam kontynuować rozpoczęte inwestycje. To samo dotyczy dwóch dróg, parku miejskiego 
jak i świetlicy w Dziuplinie, świetlicy w Miłocicach Małych. To są te zadania, które 
przechodzą, po podjęciu uchwały przez państwa, do kontynuacji realizacji w przyszłym 
roku, już nie obciążając budżetu. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – dziękuję bardzo. Jeszcze raz pan radny Tadeusz Babski,  
proszę.   

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, czy podobna sytuacja dotyczy ulicy  
Garażowej i Mieszka I, bo nie ma tutaj, ponieważ w pierwszych planach w budżecie 
zatwierdzonym na ten rok był projekt drogi Mieszka I i Garażowej, w tych planach 
dzisiejszych niewygasających nie ma tych inwestycji, ale też i w projekcie budżetu na 2019 
rok też nie ma. Mimo, że pan obiecywał mieszkańcom, panie Burmistrzu, że ta droga będzie 
budowana w 2019 roku. Czy coś zostało przeoczone?, czy ja nie doczytałem? Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko. 
Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, jeżeli chodzi o 

ul. Garażową i ul. Mieszka, bo o tych mówimy, są aktualnie wykonywane projekty 
budowlane. Będziemy mieli pozwolenia na budowę wtedy, w zależności od sytuacji 
budżetowej nie wykluczone, że to zadanie może wejść proszę państwa do realizacji. 
Może…, nie ma go w projekcie budżetu z uwagi na to, że nie mieliśmy jeszcze dokumentacji 
stąd, a mamy zadania w budżecie te które są, będą, muszą być kontynuowane, będą zadania 
na które mamy pełną dokumentację i te zadania się znalazły w budżecie, natomiast tu 
Mieszka i Garażowa w budżecie do realizacji na ten rok się…, na przyszły rok się nie 
znalazły. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos  
jeszcze w sprawie tego projektu uchwały lub ma jakieś pytania?..., nie widzę. 
Przystępujemy do głosowania w takim razie. Projekt uchwały został odczytany. Kto z 
państwa radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2018, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk,    
 
za – 20 (jednogłośnie) 
- uchwała została podjęta - . 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 
Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 
Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 
Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 
 
NIEOBECNI (1) 
Łukasz Dudkowski 
 

UCHWAŁA Nr III . 35 . 2018 
Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 
z dnia 27 grudnia 2018 roku 
 
w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku  
                      budżetowego 2018. 
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Przechodzimy proszę państwa, do punktu numer trzynaście – podjęcie uchwały w sprawie 
przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 

 
Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  odczytała  projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu 

sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach na 2019 rok. 
Czy w sprawie tego projektu uchwały, ktoś z państwa chciałby zabrać głos lub ma 
pytania?..., Bardzo proszę, pan radny Marek Starczewski. 

Radny Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, myślę, że wychodząc naprzeciw tym oczekiwaniom  
też tutaj kolegi mojego Tadeusza Babskiego, może by się udało umieścić w planie pracy 
informację na temat, właśnie realizacji zadań przez tą Miejsko-Gminną Komisję do spraw 
profilaktyki i uzależnień. Nie wiem w jakim miesiącu, może jakieś sprawozdanie półroczne 
albo takie roczne gdzie dostalibyśmy informację czym się ta Komisja zajmowała, jakie 
rozwiązała problemy, komu co pomogła, w jakim zakresie, o ile jest to oczywiście możliwe. 
Myślę, że byłoby to, no takim wyjściem naprzeciw oczekiwaniom związanym z pracą tej 
Komisji.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję. Proszę państwa, ponieważ autorem  

tego projektu uchwały jestem ja, to w takim razie rzeczywiście po dzisiejszych tutaj, po 

dzisiejszej dyskusji i po pytaniach, które sama też zadałam, proponuję w lipcu dopisać 

punkt drugi, jako informacja na temat funkcjonowania, czy działalności Komisji…, 

działalności Komisji ds. rozwiazywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania 

narkomanii. Obecny punkt drugi stałby się punktem trzecim. I wtedy w lipcu mielibyśmy 

trzy punkty. Punkt pierwszy - informacja dotycząca przygotowania obiektów oświatowych 

do roku szkolnego 2019/2020. Punkt drugi - informacja na temat działalności Komisji o 

której była powyżej mowa i punkt trzeci - informacja dotycząca realizacji uchwał Rady 

Miejskiej za II kwartał 2019 rok. I taką autopoprawkę państwu proponuję. Czy ktoś z 

państwa chciałby jeszcze zabrać głos w sprawie tego planu sesji zwyczajnych?..., nie widzę. 

W takim razie proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej wraz z autopoprawką, proszę o 

podniesienie ręki i naciśnięcie przycisku,  

 

za -20 (jednogłośnie) 

- uchwała została podjęta - . 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Tadeusz Babski, Beata Bejda, Aleksandra Czernik, Janina Hernas, Robert Jadczak, Joanna Kamińska, 

Karolina Kolado, Julian Kozłowski, Weronika Kuszyk, Stanisław Łukasik, Wincenty Marchewski, Jacek 

Mikołajczyk, Michał Pakosz, Tomasz Rygielski, Ireneusz Stachnio, Piotr Stajszczyk, Marek Starczewski, 

Michał Wolski, Krzysztof Woźniak, Jacek Załubski 

 

NIEOBECNI (1) 

Łukasz Dudkowski 

 

UCHWAŁA Nr III .  36 . 2018 

Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

z dnia 27 grudnia 2018 roku 
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w sprawie przyjęcia planu sesji zwyczajnych Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach 

                       na 2019 rok. 

 

Przechodzimy do punktu czternastego – wolne wnioski. 

 

Od. pkt, 14 – porządku obrad Sesji. 

 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w tym  punkcie  ktoś  z  państwa  chciałby  zabrać  

głos?..., nie widzę. Przechodzimy…, bardzo proszę, pan radny Tomasz Rygielski. 

Radny Tomasz Rygielski – szanowna pani Przewodnicząca, panowie burmistrzowie, szanowni państwo  
radni, nie wiem, czy to jest dobry punkt, proszę mi wybaczyć bo debiutuję, że tak powiem 
w charakterze radnego. Więc chciałbym troszeczkę wrócić do tematu, który dzisiaj był 
poruszany i który procedowaliśmy wcześniej, a dotyczył uchwały o regulaminie 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowym odprowadzania ścieków za pomocą 
urządzeń kanalizacyjnych. Ja z wnioskiem, nie wiem czy to jest dobry punkt, mówię jeszcze 
raz, przepraszam jeśli się mylę, ale no jest moment na to żeby poruszyć temat. Otóż 
procedowaliśmy dzisiaj tą uchwałę o zbiorowym odprowadzeniu ścieków, a ja chciałbym 
poruszyć temat, który jest związany, a dotyczy kilku miejscowości naszej gminy, które do 
tych urządzeń kanalizacyjnych, czy po prostu kanalizacji nie posiadają do dnia dzisiejszego. 
I jak możemy wywnioskować z wywiadu pana Burmistrza Szczęśniaka w ostatnim 
numerze Gazety Powiatowej, na tą kanalizację, jeżeli chodzi o miejscowość Wójcice, którą 
reprezentuję i na przykład Biskupice Oławskie w najbliższych latach możemy tej…, czy w 
najbliższym czasie może tak powiem, tej kanalizacji raczej nie będziemy mieli, z różnych 
względów, przede wszystkim pewnie finansowych. Nie pozostaje, to znaczy, tajemnicą 
poliszynela pozostaje to, i jest to jak gdyby powszechnie wiadome, że mieszkańcy tych 
miejscowości gdzie kanalizacji nie ma z racji dość wysokich opłat, które w tym roku 2018 
jeszcze zostały podniesione za usługę wywozu nieczystości płynnych przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej, no część mieszkańców sobie radzi, że się tak wyrażę w 
cudzysłowie, ze swoimi nieczystościami płynnymi i te nieczystości płynne upłynnia, że tak 
powiem w inny mniej formalny sposób. Nie korzystając z tej drogi dla wielu mieszkańców 
naszych miejscowości usługi świadczonej przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Chciałem 
powiedzieć, że opłata za wywóz 1m3 z wykorzystaniem wozu ZGK kosztuje 26zł za m3, nie 
mniej niż sto trzydzieści, jeśli dobrze czytam cennik. Więc 130zł przy 5m3, a dodam, że 
mieszkańcy miejscowości w których kanalizacja jest płacą 6,89.- za m3. Ja zdaję sobie 
sprawę z różnicy między zbiorowym pozbywaniem się nieczystości płynnych a takim 
indywidualnym korzystaniem ze specjalistycznego wozu ZGK, natomiast biorąc pod uwagę, 
no sporą opłatę za tą usługę, biorąc pod uwagę, że w najbliższym czasie możemy się nie 
spodziewać kanalizacji w kilku miejscowościach, chciałem wnioskować do pana 
Burmistrza, biorąc pod uwagę, że ZGK jest spółka gminną, o rozważenie możliwości 
wprowadzenia stałej, znaczącej bonifikaty za korzystanie z usługi wywozu nieczystości 
płynnych dla mieszkańców tych miejscowości, które nie posiadają kanalizacji i, no nie mają 
wyboru, że tak powiem jeśli chodzi o pozbywanie się tychże nieczystości. Myślę, że 
wprowadzenie znaczącej i stałej bonifikaty dla tych mieszkańców miejscowości, które 
kanalizacji nie posiadają, może wpłynąć na wzrost, jeśli nie znaczący to przynajmniej jakiś 
wzrost liczby mieszkańców, którzy w sposób formalny pozbywają się swoich nieczystości. 
Co na pewno nie pozostanie bez znaczenia dla, na przykład środowiska naturalnego. 
Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz chce się odnieść?...,  
proszę bardzo, pan Burmistrz Romuald Piórko. 

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, prawdą jest, że jeszcze nie  
wszystkie miejscowości są skanalizowane na terenie gminy Jelcz-Laskowice. W tej chwili 
realizujemy kanalizację w Minkowicach, i tu jak pan radny Rygielski zauważył, kolejne 
Biskupice bądź Wójcice. Tutaj jest temat, te dwie miejscowości mogą być realizowane, no 
jednocześnie nie bardzo to widzę, natomiast musi być zrealizowana kanalizacja w 
Minkowicach bo ścieki będą zrzucane, czy z Biskupic, czy z Wójcic do pompowni Minkowic 
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i dalej przez Kopalinę, Piekary na istniejącą oczyszczalnię ścieków. Także w takiej 
kolejności to będzie realizowane. No nie da się proszę państwa realizować, jak państwo 
macie projekt budżetu na rok 2019, tam te kwoty są dość znaczne, chociaż i to nam nie 
pozwoli, ta kwota nie pozwoli nam zakończyć kanalizowania Minkowic w roku 2019. Jak 
nam się uda w 2020 to będzie to duży sukces i duży wysiłek budżetowy. Po dwudziestym, 
czy w dwudziestym pierwszym roku a może w dwudziestym roku już na pewno 
rozpoczęłyby się prace projektowe w którejś z tych miejscowości. Która, dzisiaj nie 
powiem, bo nie umiem na to pytanie odpowiedzieć. Natomiast wracając do bonifikat 
proszę państwa, to też nie jest takie proste. Jest to pomoc publiczna. Jest to pomoc 
publiczna i nie można apriori, z góry założyć, że wszystkim pomagamy. Bo jeden 
kwalifikuje się do tej pomocy, drugi nie. I ci, którzy są w trudnej sytuacji materialnej mają 
taką możliwość wystąpienia do Burmistrza, natomiast tak w drodze uchwały tego zrobić 
nie można. Bo to przedsiębiorstwo, Zakład Gospodarki Komunalnej kalkuluje to na 
zasadzie kosztów. Nie dlatego, że proszę państwa chce się na tym dorobić, bo akurat nie 
jest to idea Zakładu Gospodarki Komunalnej, ale takie są koszty. I tak się proszę państwa 
składa, że właśnie te miejscowości nieskanalizowane jak Brzezinki, Grędzina, Wójcice i 
Biskupice kilometrażowo są proszę państwa daleko. Są daleko kilometrażowo. I stąd ta 
cena jest taka jaka jest. I tutaj, no takiej możliwości, żeby wszystkim udzielić bonifikaty, jest 
to nierealne. Dziękuję bardzo.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Zanim zaproponuję pewne rozwiązanie,  
to chciałam zapytać pana mecenasa, czy ten wniosek, który postawił pan radny Rygielski, 
jakby pan zechciał się wypowiedzieć na temat tego wniosku, czy on, czy jest zasadny, czy 
nie, to jest kwestia tutaj państwa radnych, ale jak z punktu widzenia prawa, pan mecenas 
ocenia ten wniosek. Czy my w ogóle taki wniosek możemy procedować jakby?     

Radca Prawny Andrzej Woźniak – pani Przewodnicząca, szanowni państwo radni, no nie. To jest  
wniosek skierowany do ZGK i w takim tutaj, jak pan Burmistrz Piórko słusznie zauważył, 
kwestie dotyczące ustalania taryf, czy opłat za wywóz nieczystości stałych należy do 
zarządu spółki. Dlatego tutaj radni nie mogą się w tym zakresie wypowiadać. Taryfy 
podlegają zatwierdzeniu, są oparte rzeczywiście o koszty wyliczane przez spółkę. Także 
tutaj, to nie jest jakby kompetencja Rady w tym zakresie.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Ja chciałam pana radnego Rygielskiego  
zapytać, czy pan podtrzymuje ten swój wniosek?   

Radny Tomasz Rygielski – to znaczy tak, generalnie ja podtrzymuję ten wniosek bo wydaje mi się, że  
zarówno…, znaczy, biorąc pod uwagę, że gmina jest…, inaczej, że Zarząd Zakładu 
Gospodarki Komunalnej jest spółką gminna i w zasadzie, bo ja nie chciałbym z panem 
Radcą dyskutować od strony prawnej, natomiast skoro ZGK jest spółką prawa handlowego, 
jest spółką z o.o. więc jak gdyby, bo pan Burmistrz Piórko mówi tutaj o pomocy publicznej, 
no to chyba nie rozmawiamy o pomocy publicznej tylko o dobrej woli, że tak powiem 
przedsiębiorcy, który mógłby indywidualnie ustalić cenę dla pewnych odbiorców we 
współpracy oczywiście z gminą, która jest stu procentowym udziałowcem. To znaczy, 
generalnie chciałbym, żebyśmy mogli, żebyśmy przedyskutowali możliwość. Ja nie mówię, 
że dzisiaj, w tej chwili, być może poza sesją, możliwość wsparcia mieszkańców tych 
miejscowości, które tej kanalizacji nie mają. Ponieważ, ja tylko wspomnę o Wójcicach. W 
Wójcicach o kanalizacji słyszę od, słyszymy od tam roku, nie wiem już poprzednich kilka 
kadencji wstecz. Ja zdaję sobie sprawę z tego, że to wynika z dużych kosztów. To nie ulega 
wątpliwości. Natomiast chciałbym, żebyśmy znaleźli jakieś rozwiązanie dla mieszkańców, 
którzy nie mają innej możliwości niż tylko korzystanie z wywozu poprzez korzystanie z 
usługi ZGK. Był taki moment kiedy była taka, nazwijmy to nagonka w Wójcicach, kiedy to 
policja jeździła po naszych ulicach szukając tych osób, które w jakiś tam, jak wspomniałem 
wcześniej, nieformalny, używając takiego określenia, pozbywają się swoich nieczystości. 
Pojawiły się też ogłoszenia w kilku miejscach publicznych z odezwą, apelem, czy takimi 
powiedzmy zakamuflowanymi nawet groźbami, wyciągania konsekwencji w stosunku do 
tych osób, które pozbywają się swoich nieczystości w jakiś inny sposób, czyli wylewając je 
po prostu, nie wiem do lasu, na pole i tak dalej, że no będą wyciągane konsekwencje z tego 
tytułu. Więc znajdźmy jakieś możliwości i rozwiązanie, i propozycję dla tych mieszkańców, 
którzy nie mają innej możliwości. Bo ja rozumiem, że jeżeli jest miejscowość gdzie 
urządzenia kanalizacyjne i kanalizacja generalnie jest i ktoś świadomie nie chce z tego 
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korzystać a ma tak zwane szambo i pozbywa się powiedzmy tej zawartości w jakiś taki 
nielegalny sposób, no to, to już jest inna kwestia. Natomiast my mieszkańcy miejscowości, 
którzy czekamy na tą kanalizację od lat tam nastu już, czy przynajmniej kilku, otrzymując 
informację, że to już będzie za rok, za dwa, za trzy, w dalszym ciągu nie mamy tej 
możliwości korzystania z kanalizacji, i jesteśmy skazani tylko i wyłącznie na stale rosnące 
koszty wywozu nieczystości płynnych przez Zakład Gospodarki Komunalnej. Ja 
sprawdziłem cennik chyba sześć lat temu, czy cztery lata temu koszt wywozu do 5m3 to 
było 80zł, w tej chwili jest to 130. Ten wzrost ceny jest bardzo znaczący. Ja nie oczekuję 
jakiegoś niezgodnego z obowiązującym prawem rozwiązania, ale skoro mówimy o firmie 
de facto prawa handlowego, o podmiocie prawa handlowego, czyli spółce z o.o., no to chyba 
możemy rozmawiać o jakiś, o cenniku, o jakiś bonifikatach, o jakiś innych możliwościach. 
Jeżeli nie w ten sposób, no to szukajmy innych rozwiązań. Takich, które bezpośrednio będą 
wpływały na sytuację majątkową osób, które i tak, że tak powiem bardzo wiele z osób, 
które pozbywa się tych nieczystości w inny sposób, no nie może sobie pozwolić na 
korzystanie z usługi tej takiej w sposób, świadczony w sposób normalny, formalny. Więc to 
ma też znaczenie dla naszego środowiska. Jeżeli możemy działać na rzecz środowiska w 
postaci, poprzez wymianę na przykład kotłów centralnego ogrzewania, to też wpływajmy 
na to środowisko poprzez ułatwianie i znajdowanie takich rozwiązań, żeby osoby 
mieszkające w miejscowościach bez możliwości odprowadzenia ścieków poprzez 
kanalizację, no mogły to czynić w sposób zgodny, że tak powiem i wpływający pozytywie 
na środowisko, ale w jakiś sposób im to umożliwiajmy i pomóżmy w tym. Także wniosek 
generalnie i tą kwestię podtrzymuję, natomiast jak do tego możemy dojść, no to już jest 
inna kwestia. I ja rozumiem, że to jest możliwa kwestia do dyskusji dalszej. Dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – bardzo panu dziękuję. Panie Burmistrzu, zgłaszał się pan  
Prezes Władysław Czubak do wypowiedzi. Czy pan Burmistrz proponuje również…, panie 
Prezesie, zapraszam pana, proszę o zabranie głosu.      

Prezes ZGK Sp. z o.o. Władysław Czubak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, o ile ja dobrze  
pamiętam, ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach dopuszcza taką 
możliwość aby w gminnych regulaminach utrzymania czystości i porządku były zapisy 
dotyczące maksymalnych stawek za tego typu usługi. Konkretnie chodzi o usługi wywozu 
nieczystości płynnych. I wydaje mi się, że to jest jedno z narzędzi, które należy rozważyć. Z 
naszej strony możemy przygotować pewną propozycję, którą złożylibyśmy w trakcie 
stycznia, gdzieś do 10, 15 stycznia, i być może w formie aneksu do tegoż regulaminu 
udałoby się wyjść naprzeciw oczekiwaniom tej części społeczności, tych miejscowości, 
które nie są skanalizowane, które są lojalne i te ścieki zlecają nam do wywozu. I to mogę 
jakby zadeklarować, jeżeli oczywiście panowie burmistrzowie i Rada Miejska ten pomysł 
zweryfikuje i zaakceptuje. Czyli wprowadzenie do regulaminu maksymalnych stawek za 
wywóz. Dziękuję.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Beata Bejda – bardzo dziękuję panie Prezesie. Ja mam pytanie do pana  
radnego Babskiego, czy pan w tej sprawie?..., to bardzo proszę, udzielam panu głosu.  

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Tomasz Rygielski poruszył bardzo istotny  
problem odnośnie ochrony środowiska, ale sposobu też pomocy osobom pewnie i 
starszym, wielodzietnym, którzy nie mają dosyć dużych zasobów środków finansowych. Ja 
mam też taką propozycję, przecież w naszej gminie uchwalaliśmy dwa, dwie uchwały 
dotyczące dużej rodziny i uchwałę dotyczącej seniora. Ja nie wiem czy pan Burmistrz, 
gdyby pozwolił panu prawnikowi udzielić odpowiedzi na moje pytanie, czy Zakład 
Gospodarki Komunalnej mógłby wejść w ten projekt i wspomagać właśnie finansowo 
odnośnie tego projektu? Nie wiem, ale bym chciał znać odpowiedź. Dziękuję.     

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, może uporządkujmy to  
co się do tej pory tu wydarzyło w sprawie wniosku pana radnego Rygielskiego. Ja myślę, że 
to jest znakomite pole dla nowo utworzonej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Jeżeli 
miałoby być to jakieś forum dyskusyjnej, które by podpowiedziało ewentualne możliwe 
rozwiązania. Przy deklaracji pana Prezesa Czubaka, myślę, że dość daleko idącej. Przy 
uczestnictwie na posiedzeniu tej Komisji zaproszonych panów burmistrz czy jednego z 
panów burmistrz, to myślę, że spełniłoby to swoją rolę. I taką propozycję składam. To już 
pan Przewodniczący Michał Pakosz wyznaczy w razie czego, ewentualnie jeżeli taka będzie 
pana wola, termin takiego posiedzenia Komisji. Można to, to znaczy nie wiem, czy to by 
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było zasadne, żeby to łączyć na przykład z tym posiedzeniem budżetowym, bo to chyba nie 
miejsce i czas na to, natomiast taka jest moja propozycja. I jeżeli Rada by się zgodziła, to w 
ten sposób bym zaproponowała. I może tylko tyle, że, czy państwo radni zgadzają się z taką 
propozycją, aby wniosek pana radnego Rygielskiego został przekierowany do Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji przy udziale zaproszonych gości omówiony, no i żeby jakiś 
wniosek był tu dla Rady Miejskiej.  Czy…, i Komisja przedstawi wyniki swoich prac. Ja 
państwa radnych proszę o takie krótkie głosowanie…, czy państwo się z…, to znaczy, to jest 
moja propozycja. Tu jest…, dobrze, to w takim razie bez głosowania, i w ten sposób bym 
proponowała ten wniosek załatwić. Pan radny Babski, proszę bardzo.  …, ach, pan radny 
oczekuje odpowiedzi. Pan Burmistrz Piórko, proszę bardzo.  

Z- ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, szanowni państwo, czy spółka może  
przystąpić do programu czy nie, należy do zarządu spółki. Nie do Burmistrza, proszę 
państw. To zarząd kieruje spółką, zarząd działa. Jeżeli uzna, że przystępuje, to przystępuje. 
Uzna, że nie przystępuje, to nie. Bo jeżeli gmina, zakładając hipotetycznie, miałaby 
dopłacać do usług, to jako dopłata do spółki. Trzeba by to wymyśleć w jakiejś tam formie. 
To nie jest tak, że spółka przystępuje do programu a gmina pokrywa koszty. Tak to nie jest 
proszę państwa. To jest osobny podmiot gospodarczy, spółka prawa handlowego. Za 
wyniki, za funkcjonowanie spółki odpowiada zarząd spółki a nie Burmistrz. Mimo tego, że 
Burmistrz jest zgromadzeniem wspólników, to za całość spółki odpowiada tylko i 
wyłącznie zarząd spółki. I jeżeli zarząd zdecyduje przystępuje do programu, ma takie 
prawo, nie musi pytać Burmistrza, wręcz nie powinien pytać Burmistrza, bo to jest 
kompetencja zarządu podmiotów gospodarczych. Dziękuję.   

Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Dekret się  
zgłasza. A pani w jakiej sprawie?..., ale myśmy już zakończyli na ten temat dyskusję 
wnioskiem, że zostanie przekierowany do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, i to będzie 
odpowiednie miejsce. Pani też może uczestniczyć w posiedzeniu Komisji, to nie jest 
Komisja zamknięta. Proszę państwa, wolne wnioski, czy ktoś z państwa jeszcze ma wolny 
wniosek?..., dobrze. Dziękuję bardzo. Proszę państwa przechodzimy do punktu 
piętnastego–komunikaty organów gminy.   

 
Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  czy  w  tym  punkcie  ktoś  z  państwa  chciałby zabrać  

głos?..., tak, bardzo proszę. Pan Przewodniczący Ireneusz Stachnio.  
V- ce Przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Stachnio – szanowni państwo, po raz szósty ulicami  

naszego miasta przejdzie Orszak Trzech Króli. Chciałbym państwa wszystkich zaprosić, 
państwa burmistrzów, państwa radnych, państwa zgromadzonych oraz państwa, którzy 
obserwują nas przez Internet. Orszak zostanie uformowany oczywiście 06 stycznia o 
godzinie 13.00, po mszy świętej, która odbędzie się w Kościele pw. Św. Stanisława Biskupa 
i Męczennika. Następnie orszak uda się ulicami naszego miasta do Kościoła Parafialnego 
pw. Świętego Maksymiliana Marii Kolbego. I serdecznie państwa zapraszam do 
uczestniczenia w orszaku. Dziękuję.     

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  I  w  kolejności,  pan  radny Tadeusz  
Babski, bardzo proszę.  

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, informuję, że Komisja Samorządu i Prawa  
spotka się 07 stycznia, w poniedziałek, godzina 16.00. To jest pierwszy komunikat…, 07 
stycznia, poniedziałek, godzina 16.00. I drugi komunikat, zapraszam państwa z rodzinami 
na czwarty bieg sylwestrowy 31 grudnia. Start główny o 11.00, wcześniej będziemy 
organizowali biegi dla dzieci. Serdecznie wszystkich państwa zapraszam. Przepraszam, 07 
stycznia odbędzie się posiedzenie Komisji Samorządu i Prawa, i połączona Komisja 
Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia. Czyli dwie komisje. Powtarzam Komisja Kultury, 
Oświaty, Sportu i Zdrowia i Komisja Samorządu i Prawa, 07 stycznia, poniedziałek, godzina 
16.00.  Dwie komisje.  

Przewodnicząca   Rady   Miejskiej   Beata   Bejda   –   bardzo   dziękuję.   W  kolejności,  pan  radny  Piotr  
Stajszczyk.  

Radny  Piotr  Stajszczyk  –  pani  Przewodnicząca,  szanowni  radni, chciałbym poinformować, że Komisja  
Rozwoju Gospodarczego i Finansów odbędzie się 08 stycznia o godzinie 16.00. Dziękuję.   
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Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata Bejda – bardzo dziękuję. I pan radny Stanisław Łukasik, bardzo  
proszę.  

Radny  Stanisław  Łukasik  –  ja  chciałbym  poinformować,  że  Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
wspólnie z Komisją Rodziny, Młodzieży i Spraw Mieszkaniowych odbędzie się 04 stycznia o 
godzinie 16.00. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Beata  Bejda  –  dziękuję  bardzo.  To  są chyba wszystkie komunikaty.  
Chyba, że ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?..., nie widzę. Dziękuję bardzo.  

 
Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Beata Bejda – proszę państwa, zamykam obrady III Sesji Rady  

Miejskiej. Bardzo dziękuję państwu za obecność. Ponieważ jesteśmy po świętach a przed 
nowym rokiem, życzę państwu wspaniałej zabawy sylwestrowej a w nowym roku zdrowia, 
spokoju i spełnienia wszystkich marzeń. Dziękuję państwu bardzo za obecność na 
dzisiejszej sesji.  
 

Przewodnicząca Rady Miejskiej, po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 15.06 zamknęła 

obrady III Sesji Rady Miejskiej w Jelczu–Laskowicach. 

 

 

 

Protokołowała: 
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